
IZJAVA V PODPORO GIBANJU REŠIMO MURO 

Veseli me, da vse več uglednih, razumnih ljudi tako iz Pomurja kot tudi iz širše 

Slovenije nasprotuje gradnji murskih elektrarn. Zavedajo se pač, da narava ima 

svojo vrednost, ki je ne gre žrtvovati za dobičke nekih holdingov in pohlepnih 

posameznikov. Takšne elektrarne namreč okoliškemu prebivalstvu ne prinesejo 

čisto nič dobrega. Če kdo misli, da se bo zaradi akumulacijskih jezer pred 

zapornicami elektrarn dvignila podtalnica ali da bo elektrika kaj cenejša, naj kar 

gre povprašat okoliške prebivalce že obstoječih tovrstnih akumulacij, pa bo iz 

prve roke izvedel, kako je s tem. Izvedel bo na primer lahko, da se okolica 

akumulacij izsušuje, ker pač v skladu s fizikalno zakonitostjo večja masa 

privlači manjšo –  da torej večja količina akumulirane vode srka vase vodo iz 

vseh manjših, kapilarnih okoliških virov in sistemov. Izvedel pa bo tudi, da so 

usedline v takšnih akumulacijah zmeraj bolj strupene – saj vse, kar reka prinaša, 

ostaja pred zapornicami in se tam nalaga. Zato je vse, kar v takšnih 

akumulacijskih jezerih živi, zmeraj bolj zastrupljeno, oporečno in neužitno. 

Smo torej z Muro in okolico pripravljeni plačati tolikšno ceno za dobičke tujih 

vlagateljev? 

Če k vsemu dodam le še to, da so načrti za murske elektrarne stari že vsaj 

štirideset let, da skratka v teh elektrarnah lahko pričakujemo tehnologijo iz 

začetkov druge polovice prejšnjega stoletja, je seveda potrebno pomisliti, ali pri 

tem morda vendarle kdo ne goljufa z že zdavnaj zastarelo opremo in 

tehnologijo, ki je povsod po razvitem svetu postala odveč. 

Nasprotovanje gradnji murskih elektrarn je torej zagotovo utemeljeno s tehtnimi 

razlogi, ki jih ne gre prezreti. Hkrati seveda dvomim, da je okoliško prebivalstvo 

zares pripravljeno žrtvovati pomursko turistično perspektivo za dobičke 

brezvestnih tujih vlagateljev. Saj zvečine vedo, da za turiste zastrupljena 

akumulacijska jezera in beton s staro odpadno tehnologijo ne morejo biti 

privlačna  destinacija. Vedo pa tudi, da je sedanjo Muro in njeno okolico, torej 

Muro brez elektrarn, njene pritoke, zatoke, mrtvice, mokrišča, drstišča ter loke 

in gojitvena lovišča, potrebno sanirati in urediti v naravi prijazen, ljudem 

privlačen turistični produkt, ki je lahko izjemnega pomena tako za zdraviliški in 

kmečki turizem kot tudi za vinogradništvo, vinarstvo, sadjarstvo, vrtnarstvo, 

živinorejo ter celo vrsto dodatnih dejavnosti, ki jih tak, z okoljem ustrezno 

uravnotežen in zraščen produkt lahko zajame in spodbuja.  



Sam pač niti malo ne dvomim, da je treba nastopače in plačane  goljufe, ki ob 

presežkih elektrike in potratni porabi, zgolj zaradi lastnih dobičkov in goljufij 

enkrat zagovarjajo termoelektrarne, drugič pa spet obnovljive vire, od Mure 

nemudoma odsloviti.  Saj  je pomurska perspektiva z biosfernim rezervatom pod 

Unescovo zaščito in z vsemi razpoložljivimi razvojnimi potenciali, vključno z 

denarjem iz evropskih skladov, tako dragocena razvojna priložnost, da jo je 

treba odločno, z obema rokama zagrabiti – ter kratko in malo vzeti za svojo. 

 

Vlado Žabot   

        


